
Från Jamtlijournalen nr 8 och nr 9 om Café Slalom på Jamtli.

Marcel Rådström.Den lilla idén växte och blev större än vad jag i början
kunde ana... Café Slalom en legend som blev Jamtlifavorit Café Slalom på
Jamtli har sedan det öppnade 2006 blivit en stor favorit. Det legendariska
Café Slalom på Frösön som så många äldre Östersundare minns, har hos
den unga generationen blivit en naturlig del av Jamtli. Därför behöver vi
påminnas om att historien om Café Slalom är betydligt längre än så. Café
Slalom öppnade i samband med Sveriges första SM i utförsåkning som var
i Gustavsbergsbacken. Caféet hade sedan öppet ända till 1997. Under dessa
60 år har det berört många människor. Marcel Rådström jobbade på
Jamtli och fick idén att åter starta upp Café Slalom på Historieland. Hur
gick det till, Marcel? Det fanns önskemål om att just 1940-talet på
Historieland skulle utvidgas. Jag hade hört att Café Slaloms lokaler fanns
kvar och att Signild Winnberg som drev caféet fortfarande bodde där. Tänk
om Café Slalom kunde öppna på Jamtli Historieland? Till att börja med
bokade jag in en träff med Signild för att bara prata om idén och se hur hon
överhuvudtaget reagerade på den. Jag hade hört innan att hon är en kvinna
som är ärlig och säger precis vad hon tycker (om man säger så) så lite
nervös var jag. Hon bjöd på fika i Café Slalomanda, det vill säga
brödportion och kokkaffe. Vi pratade och hon tyckte det var roligt, men
förstod inte riktigt allvaret och värdet med caféet och miljön. Vid det andra
mötet tog jag med mig Henrik Zipsane, då tror jag att hon började förstå.
Vi pratade om den unika autentiska miljön som caféet har och vilket värde
den har för Jämtlands kulturhistoria. Hon blev smickrad, tror jag och hon
delade gärna med sig. Den lilla idén växte och blev större än vad jag i
början kunde ana. Signild var med på invigningen 2006 på Jamtli och
firade även sin 100 års dag där. Besökte du caféet själv någon gång, när det
låg på Frösön? Ja, någon gång har jag besökt det, men det var inget
speciellt man tänkte på då.  
Jamtli-JOURNALEN : nr 8. Text: Märta Englesson Lindberg 

Asta Engström. Jag gick hem den dagen med 150 norska kronor i min
ficka. Vi gjorde helt enkelt ett byte. Men jag var nöjd för de hade fått sitt
kaffe och var tacksamma och belåtna. Ibland står folk upp och fikar i caféet
och det är roligt tycker jag, med så många besökare. Vi får ofta
komplimanger för vårt kaffe och brödportioner. Brödportionen innehåller
en bulle, en mjuk kaka och två småkakor, precis som Signild hade. Varför
tror du att caféet var så framgångsrikt så länge? Det låg där det låg och det
blev en naturlig samlingsplats. Till exempel träffades mammor och drack



kaffe medan barnen åkte slalom, eller man tog en kopp varm choklad efter
att man gått runt Frösöberget. Hela Frösön och Östersund besökte ju Café
Slalom! Alltid hembakat och billigt. Riktig grädde på den varma chokladen
och riktigt kokkaffe. Asta Engström tar sig en kopp kaffe. Asta Engström
är en aktiv medlem i Jamtlis Gynnare. Hon har varit med sedan
Historielands begynnelse. Hur kommer det sig att du ville ha
huvudansvaret över Café Slalom under de tio första åren? Jag ville ha
något att göra helt enkelt. Vi Gynnare hade försökt ett tag att starta upp en
caféverksamhet på Jamtli, bland annat i Banvaktstugan men inte riktigt fått
till det. Dels var det för lite besökare och dels inte tillräckligt med
utrustning och plats. När ryktet om att Café Slalom skulle öppna på Jamtli
var jag snabbt på plats. Besökte du Café Slalom på Frösön? Inte en enda
gång, jag kommer från landet och hade inte vanan att besöka caféer. Det
var inte därför jag ville hålla Café Slalom vid liv på Historieland. Jag ville
att Gynnarna skulle ha en enkel aktivitet där vem som helst kunde delta
och känna sig välkommen i. Har du något extra trevligt minne? Jag minns
en gång när det kom två norrmän som var kaffesugna. De hade hört att det
legendariska Café Slalom nu fanns på Jamtli. Dessvärre hade de bara
norska pengar på sig och det tog inte kassan emot. Varför ska man bli en
av Jamtlis Gynnare, tycker du? För att det finns en sådan enorm
kompetens. Det spelar ingen roll vad det är, det är alltid någon som är
nyfiken och vill testa något nytt. Sen får man träffa så mycket folk
dessutom och ha trevligt. Jag tänker att Café Slaloms aktiviteter är viktiga
för Jamtlis Gynnare, för att det är sådant som är lätt att hoppa in i. Vem
som helst kan delta, till exempel om man är ny Gynnare. Det är viktigt att
det inte blir en sluten grupp utan den ska vara öppen. Alla är välkomna,
säger Asta avslutningsvis när vi pratar om att hon nu efter tio år lämnar
över ansvaret till Lillemor Thomo. Välkommen till Jamtli Kafé Lunch, fika
och utställningar! Här kan du njuta av kaffe med dopp, smörgåsar och
enklare rätter. Tisdag fredag serveras sopplunch inkl. dryck, bröd och
salladsbuffé. Passa också på att se den aktuella utställningen i Jamtli Kafé.
Fri entré!  
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